
Zeer Geheim 

Ex.nr. 

MINISTERRAAD 

tfr.9228 
Notulen van de vergadering gehouden 

op vrijdag 16 mei 1980 in het Catshuis, 
aangevangen in aansluiting aan de 
ministerraad van het Koninkrijk 

Aanwezig: de ministers Van Aardenne, 
Beelaerts van Blokland, Braks, Gardeniers, 
Ginjaar, Van der Klaauw, De Koning, Pais, 
De Ruiter, Scholten, Van der Stee, Van Trier 
en Tuijnman (voorzitter) (Afwezig zijn 
minister-president Van Agt en de ministers 
Albeda en Wiegel 
Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van Eekelen (pt.5) en Van der Mei (pt.3) 
Secretaris : mr.J.H.Kist 
Adjunct-secretaris: mevr.mr.E.Stolk 

1 a. Notulen van de vergadering van 9 januari 1980 
(nr.9075 en 9075b) 

Aangehouden tot de volgende vergadering. 

1 b. Notulen van de vergadering van 2 mei 1980 
(nr.9210) 

Aangehouden tot de volgende vergadering. 

2. Hamerstukken 

£LL Naturalisatie van Monique E.P.Albrecht en 
23 anderen (Brief van de staatssecretaris 
van Justitie dd. 28 april 1980, nr.800/026, 
met wetsontwerp) 

Zonder discussie aanvaard. 
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atoomenergie ontbreekt de problematiek met betrekking 
tot de hoge-fluxreactor (HFR). Daarover is nog 
overleg tussen Buitenlandse Zaken en Wetenschapsbeleid 
nodig. 

Minister Beelaerts van Blokland vraagt 
eveneens te worden betrokken in de voorbereidings
procedure van de rapportage. Wellicht is het 
mogelijk het rapport voortaan aan Volkshuisvesting 
en Ruimtelijke Ordening voor te leggen, voordat 
het door de ministerraad zal worden behandeld. 

Staatssecretaris Van der Mei zegt toe de 
ministers van Wetenschapsbeleid en van 
Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening in het 
vervolg bij de voorbereiding te betrekken. Aan de 
problematiek van de HFR zal nog aandacht worden 
besteed in het jaarverslag over 1979. 

De voorzitter stelt voor het voorstel te 
aanvaarden, met dien verstande dat in de tekst nog 
een passage zal worden opgenomen over de problematiek 
met betrekking tot de HFR. In het vervolg zal ook 
Wetenschapsbeleid worden betrokken bij de voor
bereiding van de jaarlijkse rapportage omtrent de 
gemeenschapsactiviteiten en zal Volkshuisvesting 
en Ruimtelijke Ordening gelegenheid krijgen 
opmerkingen te maken voordat het jaarverslag in de 
raad wordt behandeld. De raad stemt hiermee in. 

3 f. Conclusies van de coördinatiecommissie dd. 
13 mei 1980 (Brief van de staatssecretaris van 
Buitenlandse Zaken dd. 13 mei 1980, nr.135090, 
met bijlagen) 

Minister Van der Stee stemt in met de 
conclusies, maar vraagt voortaan in de coördinatie
commissie meer aandacht te besteden aan de financiële 
problemen binnen de EG. Oplossing van de Britse 
lusten- en lastenproblematiek overeenkomstig de 
resultaten van de Europese Raad te Luxemburg en 
verhoging van de landbouwprijzen met 5% in overeen
stemming met de uitkomsten van de Landbouwraad van 
5 tot 7 mei 19 80, zou voor de Europese begroting 
grote problemen opleveren, die voor de kleinere 
EG-landen zware lasten met zich zullen meebrengen. 
Het is voor hem zeer de vraag of als de ministers 
van financiën van de Negen zouden besluiten voorlopig 
niet bijeen te komen, dit financiële aspect wel 
door de ministers van buitenlandse zaken zou 
kunnen worden afgedaan. 
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Minister Pais merkt op de conclusies van 
de coördinatiecommissie nog niet te hebben ontvangen. 
Hij meent dan ook, zeker gezien de mogelijke 
consequenties voor de nationale begroting, niet 
zonder meer akkoord te kunnen gaan. 

Minister Van der Klaauw,wijst erop dat 
niet is te voorzien dat de ministers van buitenlandse 
zaken tijdens de bijeenkomst in Italië besluiten 
zullen nemen met betrekking tot de lusten- en 
lastenproblematiek. Het voorafgaande beraad tussen 
premier Thatcher en bondskanselier Schmidt heeft 
een negatief resultaat gehad, terwijl ook premier 
Cossiga van Italië geen oplossing voor dit probleem 
ziet. Spreker zegt toe dat Buitenlandse Zaken 
voortaan een extra exemplaar van de conclusies van 
de coördinatiecommissie onmiddellijk na gereedkomen 
aan de ministers persoonlijk zal doen toekomen. 

Minister Van Aardenne vraagt aandacht 
voor de mogelijkheid dat toch een oplossing wordt 
gevonden voor de lusten- en lastenproblematiek en 
ook het compromis over de landbouwprijzen in 
werking treedt. Een dergelijke situatie zal uit
eindelijk leiden tot beperking van de inkomsten 
die lidstaten met een positief saldo uit de 
Gemeenschappen krijgen. In feite is de vraag aan 
de orde of de EG als douaneunie kan blijven voort
bestaan. Het voordeel voor Nederland van de bestaande 
douaneunie is erg groot. 

Minister Braks is eveneens bezorgd over 
de gevolgen die eventueel op korte termijn kunnen 
ontstaan voor Nederland. Hij vreest dat Engeland 
niet erg welwillend zal zijn op korte termijn tot 
besluiten te komen. Frankrijk is bezig een systeem 
te ontwikkelen om via een BTW-mechanisme een grote 
steun te geven aan de nationale landbouw. In dat 
geval is een crisissituatie te voorzien. De bezwaren 
richten zich vooral tegen de door Frankrijk te 
gebruiken instrumenten. 

Staatssecretaris Van der Mei meent dat 
aan de financiële problematiek reeds grote ac^ndacht 
is besteed, zoals uit de blz.3 en 4 van de conclusies 
van de coördinatiecommissie blijkt. 

Minister Braks wijst erop dat hij niet 
zonder meer van mening is dat de prijsvaststelling 
voor de landbouw te hoog is; de kosten zijn evenwel 
te hoog vanwege de onvolledige besluitvorming. 
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Minister Van der Klaauw bevestigt des
gevraagd dat de bijeenkomst van de ministers van 
buitenlandse zaken van de Negen in Napels informeel 
van karakter is. Dit betekent dat wel tot een 
gemeenschappelijke politieke stellingname kan 
worden gekomen, maar dat er geen besluiten zullen 
worden genomen. 

De raad aanvaardt de conclusies van de 
coördinatiecommissie. 

3 g. Vergadering van het Defensie Planning Committee 
öp~~14 en 15 mei 19 80 

Minister Van der Klaauw deelt mee dat de 
bijeenkomst zeer positief is verlopen. De 
solidariteit binnen het bondgenootschap is bevestigd 
en het is goed dat de Verenigde Staten duidelijk 
kennis hebben kunnen nemen van het standpunt der 
Europese bondgenoten. Het voorstel van minister 
Scholten om een tweede Standing Naval Force Atlantic 
samen te stellen als teken van solidariteit aan de 
Verenigde Staten is zeer gunstig ontvangen. 

Minister Scholten licht desgevraagd toe 
dat voor de uitvoering van dit voorstel thans geen 
uitbreiding van het personeel noodzakelijk zal 
zi jn. 

3 h. Instructie ten behoeve van ministeriële zitting 
van de beheersraad van het internationaal 
energieagentschap (IEA) te Parijs op 21 en 22 mei 
1980 (Brief van de minister van Buitenlandse 
Zaken dd. 12 mei 1980, nr.135002, met bijlagen) 

De voorzitter stelt in verband met de 
tijd voor de in de nota voorgestelde conclusies te 
aanvaarden. Eventuele opmerkingen kunnen uiterlijk 
maandagmiddag 19 mei 19 80 aan minister Van Aardenne 
worden doorgegeven. De raad stemt hiermee in. 

3 i» Mogelijke boycot van de Olympische Spelen 
te Moskou 

Minister Scholten vestigt er de aandacht 
op dat het Nederlands Olympisch Comité (NOC) 
maandag 19 mei 1980 een beslissing zal nemen over 
het al dan niet deelnemen aan de Olympische Spelen 
te Moskou. Commentaar van het kabinet naar aan
leiding van het besluit van het NOC moet goed 


